
Número 65  ¦  26-10-2016 Pàg. 3185

ambiental, la redacció del projecte de construcció, de manera 
que les obres puguen licitar-se el més prompte possible .

En tot cas, no hem d’oblidar que els pressupostos generals 
de l’estat de 2017 sols preveuen una anualitat o preveien de 
7 .000 euros per al projecte . A més, en agost el govern central 
va determinar el tancament comptable de l’administra-
ció de l’estat, el que vol dir, entre altres coses, que com este 
contracte no ha sigut licitat, haurà d’esperar en el millor dels 
casos a l’any 2017 . Però, tanmateix, per la nostra banda, quan 
es constituïsca govern, traslladarem les reivindicacions que 
ens corresponen a esta autonomia .

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Torres .

El senyor Torres García:

Gràcies, consellera .

La veritat és que portem diverses setmanes escoltant el 
clamor que hi ha perquè s’allibere el tram de Castelló degut a 
la variant que està en obres a la Vall d’Uixó . I una de les reco-
manacions, com ha explicat la nostra companya del Grup 
Compromís abans, està qualificada que es desvie per la 340, 
està qualificada com a perillosa. I eixe perill, per desgràcia, 
ho portem els veïns de Bellreguard, l’Alqueria, Palmera, Oliva 
durant 44 anys, no durant 18 mesos com està passant en 
estos moments a Castelló .

A més a més, no sols vivim eixe perill, vivim carreteres col-
lapsades, vivim trànsit que ofega i contamina els nostres 
pobles, que a més es dividix en dos . Molts sabem el que és 
viure en una part o viure en l’altra en pobles que són relativa-
ment xicotets . I, a més a més, està a punt de complir-se l’any 
de l’última víctima que va ser José Canet, un veí del poble 
molt estimat entre els veïns i que, lamentablement, no era la 
primera víctima i esperem que siga l’última .

Però veiem que, a pesar que vosté ja va instar el govern i ha 
dit el 2 de novembre, però jo també notícies des d’agost de 
2015 que ja van instar no sols perquè pogueren alliberar-se 
els peatges sinó també perquè es feren eixes connexions que 
són necessàries, perquè si no arribarem a 2019 i no podrem 
alliberar l’autopista . Una autopista que, recordem, és una 
concessió que va fer el senyor Zaplana en 2006 a canvi que 
li feren la connexió amb Terra Mítica i que va prometre que 
costaria un 40% més barata, però que al llarg del temps hem 
vist que s’ha tornat a continuar encarint .

També prometia el president actual, Ximo Puig, el 2 de maig 
de 2015, en una entrevista . Ell deia que es comprometia 
a alliberar eixos peatges . Curiosament en eixa entrevista 
també deia literalment que ell era amic de Pedro Sánchez . 
Actualment, esperem que les noves amitats que s’ha tirat a 
Madrid faça l’esforç de poder reivindicar eixes infraestruc-
tures necessàries per als veïns de Bellreguard, l’Alqueria, 
Palmera i Oliva .

Gràcies . (Aplaudiments)

La senyora consellera d’Habitatge, Obres Públiques i 
Vertebració del Territori:

Gràcies, senyora vicepresidenta .

Evidentment, com li hem dit anteriorment, el nostre plante-
jament va ser el de mantindre en este govern autonòmic el 
nostre nivell reivindicatiu amb el nou Govern d’Espanya, ho 
venim fent fins ara i ho anem a continuar fent.

I, evidentment, en el cas d’alliberament de l’AP-7 no ha de 
passar de l’any 2019, no anem a permetre que se prorrogue 
eixa concessió . I, per una altra banda, anem a mantindre el 
nivell reivindicatiu, demanarem una cita amb la nova minis-
tra de foment per a traslladar-li de nou totes les reivindicaci-
ons històriques i l’infrafinançament que patim esta comunitat 
autònoma, especialment la falta d’inversió en matèria d’infra-
estructures i, com molt bé ha dit vosté i som plenament cons-
cients, dels punts conflictius que causen problemes de segu-
retat viària en els trams que ha indicat .

I considerem que és just que es produïsca l’alliberament 
conjuntural en trams conflictius fins que en l’any 2019, 
evidentment, es produïsca, esperem, per part el Govern d’Es-
panya la no pròrroga d’eixa concessió de nou, com molt bé 
vosté ha indicat que ja ens van dir que no ho anaven a prorro-
gar i en l’any 2006 ho van continuar fent .

Per tant, per la nostra banda, no patisca que anem a traslla-
dar els interessos dels valencians al nou Govern d’Espanya 
amb la mateixa intensitat o més que ho venim fent fins ara.

Moltes gràcies .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, consellera .

La pregunta que haurien de substanciar a continuació hauria 
de ser formulada pel diputat Juan de Dios Navarro i substan-
ciada per la consellera d’agricultura, que no sabem per quina 
raó en este moment, tal i com tinc el guió, en este moment 
no està present . (Remors) Està arribant en este moment, li 
deixem que respire un poc… (Remors) Estàvem dient que 
esperaríem o ens botaríem l’ordre, si el diputat no tenia 
inconvenient, i faríem una altra pregunta a continuació o li 
donarem una miqueta de temps perquè respire . Ja, conti-
nuem? (Remors) Canvie l’ordre . No té inconvenient el senyor 
Juan de Dios Navarro? Val .

La següent pregunta seria la 606, que formula el diputat Juan 
Carlos Caballero, del Grup Parlamentari Popular, al senyor 
conseller d’Economia Sostenible . Així li donem temps a la 
consellera .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidenta .

Señor conseller, usted se fue la semana pasada a Cuba a 
defender no sé muy bien qué, ni muy bien con quién, pero, 
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desde luego, los intereses de los valencianos no . Tal vez el 
motivo de su periplo cubano sea justamente que Cuba sea su 
modelo, su paradigma económico, tal conocida es por todos 
su frase famosa de que el capitalismo mata .

El problema es que conocemos sus referentes, los conoce-
mos . Pero lo que no conocemos es el proyecto, el modelo 
económico que quieren aplicar en la Comunidad Valenciana . 
Las suyas son siempre buenas palabras, pero de hechos 
concretos no hay ninguno .

Mientras tanto le voy a enumerar unos hechos, unas reali-
dades que venimos conociendo y nos vamos despertando 
todos los días en la Comunidad Valenciana, causa de su mala 
gestión, y que preocupa e importa verdaderamente a los 
valencianos .

La Generalitat valenciana tarda 106 días en pagar a los autó-
nomos, eso es un hecho . La inversión extranjera cae más de 
un 73% en la Comunidad Valenciana en el primer año del 
nuevo Consell . Eso es un hecho . Las tres provincias atrajeron 
217 millones de euros, frente a los 814 del año anterior . Eso 
también es un hecho . El Gobierno Valenciano entierra Puerto 
Mediterráneo, una inversión de 860 millones de euros . Eso 
también es un hecho . El bloqueo de su Consell a proyectos 
como Puerto Mediterráneo, Alcoinnova, Marina Real o Ikea 
Alicante suponen el bloqueo de 2 .500 millones de euros en 
inversión privada, que podrían generar 32 .000 puestos de 
trabajo directos e indirectos en la Comunidad Valenciana . 
Eso, señor conseller, también es un hecho .

Con todos estos hechos, ¿cómo le explicaría el conseller de 
economía a la gente que no encuentra un puesto de trabajo 
que por sectarismo ustedes impiden que 2 .500 millones de 
euros sean invertidos en la Comunidad Valenciana para crear 
empleo? ¿Cómo le explica eso a una persona que lleva más 
de un año buscando un empleo o a las familias que tienen a 
todos sus miembros en el paro? ¿Cree usted que entende-
rán que el Consell denoste a quienes pretenden crear 32 .000 
puestos de trabajo en la Comunidad Valenciana?

Señor Climent, nadie en su sano juicio rechazaría proyectos 
tan importantes para la Comunidad Valenciana si no tuviera 
una alternativa. ¿Cuál es la suya? ¿De qué modo prevé el 
Consell favorecer a coste cero para la administración la crea-
ción, como mínimo, de tantos empleos como los que ustedes 
han dejado perder? Y sobre todo ¿quién va a llevar esa tarea, 
quién va a llevar a cabo esa tarea? ¿El señor Nomdedéu? ¿Va 
a ser el señor Nomdedéu la persona encargada de luchar 
contra la precariedad laboral y contra la temporalidad? Pero 
si tenía una veintena de trabajadores temporales en situación 
irregular, señorías, si la inspección laboral de Castellón le 
multó con 10 .000 euros justamente por defraudar a la segu-
ridad social por no dar de alta a sus trabajadores y que este 
sea el nuevo adalid del empleo en la Comunidad Valenciana 
solo puede significar una cosa y es que ustedes, una vez más, 
patinan en lo que no deberían de patinar, que es en el empleo .

Señor conseller, le pregunto todo esto y espero de sus 
respuestas, porque estas van a condicionar las perspec-
tivas de empleo, de creación de empleo en la Comunidad 
Valenciana .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Muchas gracias, señor Caballero .

Senyor conseller, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

La veritat és que és molt complicar el poder contestar a una 
pregunta que vosté fa i que resulta que fa un totum revolu-
tum . Mire, per a poder contestar-li a eixa frase tan gastada 
del capitalisme mata i que vostés utilitzen contínuament, 
fent una política vuitcentista, de contínuament retraure allò 
que he dit, doncs he de dir-li una cosa . Dia a dia, i si no, mire la 
desigualtat a la qual ens han portat les seues polítiques . Això 
és el primer que haurien de pensar .

I després li dic una altra cosa: qualsevol cosa que faça este 
Consell i este conseller, vaja on vaja, fins i tot a Corea del 
Nord, que també ho van dir, si ajuda mínimament a alguna 
empresa, ahí estarem . I això tinga-ho clar . I de fet, he de 
dir-li que el viatge a Cuba va ser profitós per a més d’una de 
les empreses que van estar allí . I això tinga-ho en compte . 
Mínimament, (inintel·ligible)  . . .

A més a més, he de dir-li que estem fent moltíssimes polí-
tiques que estan capgirant la realitat del nostre territori . 
Sense anar més lluny, vosté sap que la milloria econòmica 
del nostre país està canviant, i fins i tot he de dir-li que, per 
exemple, el BBVA està ja dient que probablement entre 2016 
i 2017 anem a tenir un creiximent del producte interior brut 
del 5,5%, amb possibilitats d’entre el 2016 i el 2017 d’arribar 
a més de 100 .000 llocs de treball creats . També Funcas hui 
parlava de la mateixa manera .

Per tant, sí que s’està fent polítiques que nosaltres volem que 
generen ocupació i a més a més, que eixa ocupació siga esta-
ble i de qualitat, i revertint la precarietat i la temporalitat que 
tenim en aquestos moments .

I vaig a posar-li exemples. Nosaltres, generant confiança i 
treballant en companyia de l’empresariat, estem tirant enda-
vant moltíssims projectes . Moltíssims . Avalem Jóvens . Vostés 
saben en garantia juvenil què és el que van fer . 5 .000 perso-
nes apuntades a soles . Sap quantes en portem ara? Ho sap? 
Més de 20 .000 . Avalem Experiència, que estem treballant, 
persones amb atur de llarga durada, de trenta a seixanta-cinc 
anys, hem tret ordres i estem resolent . Vull dir, ja ajudant-les . 
Vostés estigmatitzaven la gent major de quaranta-cinc anys .

Hem revaloritzat la dimensió territorial i local, amb Avalem 
Territori, que per cert ha eixit l’ordre ara dels 3,3 milions per 
al foment dels acords territorials . Hem implementat en més 
agents de desenvolupament local el pla municipal d’ocupa-
ció, en companyia de la federació dels ajuntaments i de les 
diputacions, equidistribuint, on arribem pràcticament a tots 
els ajuntaments, on vertebrem el territori . Vostés, arbitrari-
etat total .

Des del Servof ja hem tret més de 148 milions d’euros . En 
innovació, més de 14 milions d’euros, que afegim als 8,3 dels 
centres tecnològics . Estem potenciant l’autoconsum, l’estalvi . 
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Totes les polítiques que estem fent per a canviar-ho, trans-
formar eixe model productiu estan sent profitoses perquè 
poquet a poquet guanyem eixa ocupació estable i de quali-
tat que realment desitgem, i que vostés van destruir, però de 
quina manera . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Tiene que pulsar . Cuando quiera .

El senyor Caballero Montañés:

Gracias, presidenta .

Señor Climent, insisto, 2 .500 millones de euros de inver-
sión privada tirados por la borda . 32 .000 puestos de trabajo 
perdidos . Esa es su gestión . 2 .500 millones de euros tirados 
por la borda en inversión privada . 32 .000 puestos de trabajo 
perdidos. ¿Tiene usted algo que decir a todo esto? Porque no 
me ha contestado . Es que, aparte de ser ustedes incompeten-
tes, son también unos completos irresponsables .

¿Qué explicación les van a dar ustedes a los parados de 
Paterna, por ejemplo? ¿Se los van a mandar en taxi, como 
decía su alcalde? ¿O la nueva política a partir de ahora 
consiste en mandárselos en patinete, como hace el señor 
Nomdedéu? Señor Climent, poner al señor Nomdedéu, un 
defraudador de la seguridad social confeso como secretario 
autonómico de empleo en la Comunidad Valenciana, sí seño-
res, es como poner a un lobo al cuidado de las gallinas .

¿Qué legitimidad cree que tiene para sentarse con los sindi-
catos a mejorar las condiciones laborales de los trabaja-
dores? ¿Qué legitimidad cree que tiene para exigir que las 
empresas cumplan con la legislación laboral, cuando él mismo 
no lo hacía en su actividad privada? Señor Nomdedéu, antes 
de irse a hacer las américas…

La senyora vicepresidenta primera:

Señor Caballero, tiene que acabar .

El senyor Caballero Montañés:

 . . .arregle primero su casa . Antes de irse a hacer las américas, 
arregle primero su casa, que los desempleados, estoy seguro, 
se lo agradecerán .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Muchas gracias, señor Caballero .

Sí, quan vullga .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Una mentira mil voltes repetida sembla que al final vostés 
la volen fer veritat . I aixina és com actuen: mentint compul-
sivament i contínuament . Perquè les quantitats, 2 .500 mili-
ons, com si mos els donaren ja . I després, jo vaig a dir-li una 
cosa: la primera notícia que vaig vore jo, i ho dic, de l’ATE de 
Puerto Mediterráneo era que generava 2 .000 llocs de treball . 
Al poc temps eren 4 .000 . Al poc temps, 6 .000 . Ara pensa 
que estem ja en 8.000. És a dir, per art de màgia al final col-
locarem a tots els que estan aturats en el nostre territori . 
(Aplaudiments) Per art de màgia, vull dir .

I li dic una altra cosa (remors): la gestió del secretari autonò-
mic serà quaranta mil voltes més eficient, més eficaç i més 
rigorosa que tota la que han fet vostés en el cas Gürtel, en el 
cas Púnica, en el cas . . ., etcètera, etcètera, etcètera . (Remors i 
aplaudiments) Ja està bé . Deixen-mos treballar i miren vostés 
una miqueta cap arrere, que tenen molt que aguantar, tenen 
molt que aguantar .

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller . (Aplaudiments)

Si fan vostés el favor que pugam continuar amb el guió, i 
reprenem la pregunta número 78, que formularà, amb el 
permís de tots vostés, el senyor Juan de Dios Navarro, del 
Grup Parlamentari Popular, a la consellera de medi ambient .

Senyor Juan de Dios, quan vosté vullga .

El senyor Navarro Caballero:

Señora consellera, ¿cómo va la implantación del Programa de 
desarrollo rural 2014-2020 en la Comunidad Valenciana?

La senyora vicepresidenta primera:

Primero hay que acreditarse . Ahora . Cuando quiera, 
consellera .

La senyora consellera d’Agricultura, Medi Ambient, Canvi 
Climàtic i Desenvolupament Rural:

Muchas gracias .

Buenas tardes y gracias también por la flexibilidad, por retra-
sar la pregunta .

Bueno, en primer lugar, permítame sugerirle que no llame-
mos implantar un plan de desarrollo rural, un programa 
de desarrollo rural, porque no es el término más correcto . 
Pero bueno, en ninguna de sus acepciones, por cierto, lo he 
buscado . Lo cierto es que el plan de desarrollo rural está en 
marcha desde su aprobación por la comisión en julio de 2015 . 


